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Allemaal Tilburgers 
 
Oisterwijk en gemeentesecretarissen gaan niet goed samen. In een ver verleden speelde het conflict 
tussen burgemeester Yvo Kortmann en gemeentesecretaris Ben van Haaren. Het was een ordinaire 
strijd om de macht binnen het gemeentebestuur. Van Haaren werd uitgekocht met een grote som 
geld en met de garantie dat hij met zijn adviseur-bureautje onbeperkt mocht bijverdienen.  Met Rita 
van Breugel voorzag Kortmann zich van een gemeentesecretaris die hem weinig in de weg zou zitten. 
Maar onder het personeel was de onvrede groot over hoe Rita van Breugel de integratie van 
ambtenaren uit de gefuseerde gemeenten Moergestel en Oisterwijk in 1996-1997 aanpakte. Met Piet 
Sennema kreeg Oisterwijk weer een zwaargewicht op de stoel van gemeentesecretaris, maar Piet 
stroomde door naar het Waterschap. Met Ineke Depmann trad een voormalig wethouder aan als 
secretaris. Het werd evenmin een succes, gevolgd door het moeten terugtreden van Ineke nadat ze 
ernstig ziek bleek. En toen was er op 1 mei 2021 Coen Boode, daarvoor gemeentesecretaris in 
Landerd.  Van hem werd verwacht dat hij de gemeente Oisterwijk ‘stevig zou kunnen positioneren in 
de regio Hart van Brabant, en de gemeente mede na de herindeling met het dorp Haaren een 
nadrukkelijker rol zou geven in de regio’. Hij zou de ‘stevige aanvoerder van de ambtelijke 
organisatie’ moeten worden en de ambities van de inwoners en de net nieuw aangetreden 
gemeenteraad moeten waarmaken. Maar nog geen twee jaar later volgt een mededeling van het 
college: vanwege ‘onvoldoende basis voor een verdere samenwerking’ is de Gemeente Oisterwijk op 
zoek naar een nieuwe gemeentesecretaris. Verdere mededelingen werden niet gegeven. Maar het 
moge duidelijk zijn dat Boode niet aan de hooggespannen verwachtingen had kunnen voldoen. 
 
De problemen bij de gemeente Oisterwijk zijn groot. Er is een fors verloop. Goede ambtenaren zien 
de gemeente Oisterwijk als een springplank naar een grotere gemeente, of beginnen voor zichzelf. 
Het resultaat is voortdurende vacatures, die steeds moeilijker zijn in te vullen. Voor de inwoners 
betekent het vaak nog langer moeten wachten op een antwoord bij een vraag richting 
gemeentebestuur. Meerdere Brabantse gemeenten hebben in de loop der jaren met dit probleem 
geworsteld. En eigenlijk zijn al die gemeenten uiteindelijk opgeslokt door een grotere gemeente. 
Haaren is daarvan slechts één voorbeeld. 
 



 
 
De zoektocht naar weer een nieuwe gemeentesecretaris zal geen gemakkelijke weg zijn. De 
gemeente heeft er noodgedwongen voor gekozen om een interim-gemeentesecretaris te benoemen. 
En dat is toch wel een grote verrassing, want het is niemand minder dan Marco Wilke (1962). Hij 
studeerde in de jaren tachtig van de vorige eeuw economie aan de Tilburgse universiteit en was daar 
actief binnen de vakgroep ‘politieke economie’, hij werd er in 1984 student-assistent van de 
marxistische hoogleraar Glombowski, die ook de inspiratiebron was van Wilke’s dissertatie uit 1991. 
Intussen was Wilke sinds zijn afstuderen in 1986 werkzaam bij de vakbond ABVA-KABO. Een linkse 
econoom dus. Dat bleek in 2010 nog maar eens toen hij sprak op het congres van DIVOSA, de 
directeuren van sociale diensten. Hij pleitte daar voor de invoering van een basisinkomen. 
 
Wilke heeft een indrukwekkende lijst van functies op zijn naam staan. Misschien wel iets te 
indrukwekkend  voor een gemeente als Oisterwijk: bijzonder hoogleraar arbeidsverhoudingen 
Erasmus Universiteit Rotterdam  (1996), kroonlid van de Sociaal-Economische Raad (2002), interim-
gemeentesecretaris Tilburg (2008), directeur van Drechtwerk (2009-2013), voorzitter Raad van 
Bestuur Tilburgse Woonstichting TIWOS (2011), interim-gemeentesecretaris Eindhoven (2016), 
directeur sociaal domein gemeente Eindhoven (2017), interim-gemeentesecretaris Heerlen (2018) en 
interim-regiosecretaris Drechtsteden (2021). In zijn Eindhovense functie op het sociaal domein liepen 
echter ook onder deze econoom de tekorten flink op. 
 
In de Tilburgse gemeenteraad ontstond in 2008 enige opwinding over de benoeming van Wilke als 
interim-gemeentesecretaris. Volgens het CDA was Wilke tot voor kort directeur Beleidsontwikkeling 
bij de gemeente Tilburg en trad hij als gespreksleider op tijdens de onderhandelingen over de 
vorming van een nieuw college in april en mei van 2008: ‘Een gemeentesecretaris, ook al is hij ad 
interim, moet onafhankelijk kunnen functioneren en daar past de uitvoering van een 'eigen' 
collegeprogramma niet bij’, aldus het CDA. Die partij had ook kritiek op het bedrijf BMC waarvoor 
Wilke senior adviseur is. Volgens het CDA-Tilburg zijn veel Tilburgse ambtenaren voor BMC gaan 
werken. Vervolgens zijn die door de gemeente Tilburg weer ingehuurd als externe deskundigen 
‘Geleidelijk is hierdoor een relatie ontstaan, die de grenzen van het zakelijke en betamelijke heeft 
overschreden’, aldus CDA’er Van Huijgevoort in het Brabants Dagblad.  
 



Volgens het detacheringsbureau dat de werving voor een interim-gemeentesecretaris voor 
Oisterwijk afgelopen maanden heeft gedaan, is het de bedoeling dat de uitgekozen persoon, Marco 
Wilke dus, in Oisterwijk actief is van 6 maart tot en met 31 augustus 2023. Opvallend is dat bij het 
euro-teken in de wervingsadvertentie staat ‘geen max tarief’. We vrezen dus dat de gemeente 
Oisterwijk met deze zwaargewicht (‘een klasbak’ noemde de Tilburgse wethouder Gon Mevis hem in 
2008) diep in de geldbuidel moet duiken. 
 
En wat zal het resultaat zijn? Wij denken dat deze econoom en bestuurlijk zeer ervaren 
gemeentesecretaris tot de conclusie zal komen dat Oisterwijk niet lang meer op eigen benen kan 
staan. Burgemeester Janssen was tot 2008 wethouder in Tilburg, Wilke kent Tilburg als zijn broekzak. 
Het zou ons niet verbazen dat ze aan het eind van de zomer met een daadkrachtig signaal komen: 
een nieuwe Facebookgroep voor onze inwoners: Allemaal Tilburgers.  
 
 

Weinig kans op een villa op Tessloo 
 
In ons vorige nummer vroegen we ons af of buitenplaats Tessloo van tuinarchitect Bert Huls de 
zoveelste ordinaire villa nabij een Natura2000-gebied zou worden. Immers Huls had een 
omgevingsvergunning aangevraagd om het gebruik van galerie met kantoor te vervangen 
door woonhuis. We meenden ons toen al te herinneren dat de gemeenteraad destijds had bepaald 
dat indien Huls de grond zou willen verkopen, hij deze eerst aan de gemeente moest aanbieden. 
Zowel de fracties van het CDA als van PRO stelden schriftelijke vragen. Uit het antwoord van het 
college blijkt dat de gemeenteraad op 27 juni 2000 inderdaad heeft bepaald dat de verkochte 13.822 
vierkante meter uitsluitend gebruikt mogen worden voor een Orangerie en dat als Huls de grond wil 
verkopen hij deze eerst aan de gemeente moet aanbieden tegen een alsdan te taxeren waarde. 
Nadrukkelijk laat het college weten dat er in de overeenkomst niks is opgenomen over 
functieverandering van galerie naar wonen. Binnen het bestemmingsplan is er geen mogelijkheid om 
de functie galerie te wijzigen in wonen. De enige mogelijkheid zou zijn om via een buitenplanse 
afwijking van het bestemmingsplan medewerking te verlenen. Maar dan zou de gemeenteraad 
toestemming moeten verlenen. We mogen er toch wel op rekenen dat deze raad niet nog een keer 
een cadeautje gaat uitreiken aan Bert Huls. Als Huls er van af wil, gewoon terugkopen die grond en 
inzetten voor de zo broodnodige versterking van het  Natura2000-gebied. 
 
Volg de RRT en Burrie ook op Twitter en Facebook: 
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